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كل ما تحتاج معرفتة عن

تطعيم الإنفلونزا

أثناء الحمــل

للإستفسار وحجز المواعيد

يرجى الإتصال 6666 182

ما هى الانفلونزا؟

الأنفلونـزا مـرض معـد للغايـة. الأعـراض تظهـر بسرعـة كبيرة وتشـمل حمـى، 
قشـعريرة، صـداع، آلام في المفاصـل والعضلات، تعـب شـديد

مـن  الشـائع.  البرد  مـن  ثقيلـة  نوبـة  مـن  أسـوأ  الانفلونـزا  مـن  سـيئة  نوبـة 
المحتمـل أن تقضي بضعـة أيـام في السريـر. العـدوى الخطيرة، وإن كانـت 
أقـل شـيوعا، يمكن أن تـؤدي إلى دخول المستشـفى،إعاقة دائمة بل وحتى 

المـوت

ما الذي يسبب الانفلونزا؟

سـبب الانفلونـزا هـو الفيروسـات التـى تنتشر مـن شـخص لآخـر حيـث تصيـب 
الجهـاز التنفسي )مجـرى التنفـس والرئتين( ويمكـن أن تـؤدي إلى الالتهاب 

الرئـوي وغيرهـا مـن المضاعفـات

تتغير الفيروسـات كل عـام وهـذا هـو السـبب في ضرورة إعطـاء التطعيمات 
يا سنو

كيف تنتشر الانفلونزا؟

عندمـا يقـوم الشـخص المصـاب بالسـعال أو يعطس ينشر فيروس الإنفلونزا 
فى منطقـة واسـعة محمـولاً على قطـرات صغيرة مـن اللعـاب. يمكـن بعـد 
ذلـك أن يقـوم أشـخاص آخـرون بتنفـس هـذه القطـرات أو يمكـن التقاطها عن 

طريـق لمـس الأسـطح حيـث اسـتقرت هـذه القطرات

يمكـن منـع انتشـار الفيروس عـن طريق تغطيـة الفم والأنـف عند السـعال أو 
لعطس ا

واسـتخدام  بإنتظـام  اليـد  غسـل  يجـب  بالفيروس  الإصابـة  خطـر  مـن  للحـد 
الغسـول المخصـص لليديـن ولكـن تبقـى الطريقـة الأفضـل لتجبـب الإصابـة أو 

الأنفلونـزا موسـم  قبـل  التطعيمات  أخـذ  هـى  الإنفلوانـزا  عـدوى  نشر 

كيف أتجنب الإصابة بالأنفلونزا؟

بمـا أن الأشـخاص يمكنهـم نقـل العـدوى قبـل ظهـور الأعـراض بيـوم وكذلـك 
إذا ماكانـوا  بعـد ظهورهـا بأسـبوع فهـم لا يكونـون قادريـن على معرفـة 

يقومـون بنشر العـدوى أم لا

لذلـك مـن الصعب جـدا تجنب الإختلاط بالأشـخاص المصابون بفيروس الأنفلونزا 
وكذلـك مـن الممكـن أن يقوم أحـد أفراد عائلتك بجلبـه إلى المنزل

يمكنـك أيضـا غسـل يديك بإنتظـام ولكن هذا لـن يجنبك الإصابـة بالفيروس عن 
طريق إستنشـاق القطرات

أفضل طريقة لتجنب الإصابة بالمرض هى التطعيم ضد فيروس الأنفلونزا

ماذا يجعل هذا الفيروس خطيرا أكثر إن كنت حامل؟

أثنـاء الحمـل يقـوم الجسـم بإضعاف جهـاز مناعتك الـذي يقوم بالدفـاع عنكِ 
أقـل قـدرة على مقاومـة  لذلـك تكونين  نتيجـة  ناجـح،  الحمـل  وذلـك لجعـل 

للأمـراض مقارنـة بقدرتـك فى الحالـة الطبيعيـة بـدون حمـل

بمعنـى أخـر إذا أصيبـت سـيدة حامـل بفيروس الأنفلونـزا فهـى أكثر عرضـة 
مـن سـيدة أخـرى غير حامـل لدخـول المستشـفى أو فى حـالات نـادرة دخـول 

العنايـة المركـزه او المـوت

كيف يستفيد طفلى إن أخذت التطعيم؟

الأطفـال الصغيرة أيضـا فى خطـر كبير أن تصـاب بمضاعفـات كثيرة إذا أصيبـوا 
بفيروس الانفلونـزا هـذا لأن جهازهـم المناعـى لم يتطـور بشـكل كامـل بعـد 

وهـم كذلـك أصغـر مـن أن يتـم إعطاؤهـم التطعيـم

سوف يستفيد طفلك ان قمت بأخذ تطعيم الأنفلونزا بسبب:

الالتهاب  مثل  مضاعفات  من  ومعاناتك  بالأنفلونزا  إصابتك  احتمال  يقل   •
الرئوي وخاصة في المراحل الأخيرة من الحمل

• قد تؤدى الإنفلونزا أثناء الحمل إلى زيادة خطر الإجهاض أو الولادة المبكرة 
أو جعل طفلك منخفض الوزن. إن التطعيم يقلل من خطر الإصابة بالإنفلونزا 

مما يعني بدوره أن خطر حدوث هذه المضاعفات يقل كثيرا

ضد  المناعه  بعض  بإعطاؤه  طفلك  حماية  على  أيضاً  التطعيم  يساعد  سوف 
فيروس الأنفلونزا خلال الشهور الأولى من الحياه

إنتقال  إحتمال  سيقل  ولذا  الأنفلونزا  موسم  خلال  محمية  تكونين  سوف   •
العدوى إلى طفلك المولود حديثاً

هل سأعانى من أى آثار جانبية؟

يمكنـك أن تشـعرى بـالألم مـكان الحقـن، حمـى خفيفـة ووجع بالعضلات خلال 
يـوم أو يومين مـن أخـذ التطعيم. الآثـار الجانبيـة الخطيرة غير شـائعة

متى يجب على أخذ تطعيم الأنفلونزا؟

يؤخـذ تطعيم الأنفلونزا خلال موسـم الشـتاء. هـذا التطعيم آمـن إذا تم أخذه 
خلال أى مرحلـة مـن مراحـل الحمـل منـذ الإخصـاب إلى مابعـد ذلـك. سـتكونين 
بحاجـه أخـذ تطعيـم الأنفلونـزا كل موسـم شـتاء إن كنـت حامـل لأن الفيروس 

يتغير كل عام

لذا لا تتأخرى واحصلى على التطعيم لتتجنبى الإصابة بالأنفلونزا

www.uk/vaccinations :المصــدر
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Everything you need to know about

FLU VACCINATION

IN PREGNANCY

For Appointment

 Please call 1826666

What is flu?

Flu is a highly infectious disease. The symptoms, that come on very 
quickly, include fever, chills, headaches, aches and pains in the joints 
and muscles, and extreme tiredness. A bad bout of flu is worse than a 
heavy cold. You are likely to spend a few days in bed. Serious infections, 
although less common, can lead to hospitalisation, permanent 
disability and even death

What causes flu?

Flu is caused by viruses that are spread from person to person. They 
infect the respiratory system (wind pipe and lungs), where they can 
lead to pneumonia and other complications. The viruses can change 
every year which is why people have to be vaccinated annually

How is flu spread? 

When an infected person coughs or sneezes, they spread the flu virus 
in tiny droplets of saliva over a wide area. These droplets can then 
be breathed in by other people or they can be picked up by touching 
surfaces where the droplets have landed. You can prevent the spread of 
the virus by covering your mouth and nose when you cough or sneeze, 
and you can wash your hands frequently or use hand gels to reduce the 
risk of picking up the virus. But the best way to help avoid catching and 
spreading flu is by having the vaccination before the flu season starts

How can I avoid catching flu? 

Because people are infectious a day or so before the symptoms start 
to show (as well as up to seven days after), they won’t know if they are 
spreading the virus or not

So it’s very hard to avoid contact with people infected with the flu 
virus. And, of course, members of your family can always bring it into 
the home

You can wash your hands regularly but this won’t stop you catching 
the disease by breathing in the infected droplets in the air.

The best way to avoid getting flu is by having the vaccination

Why does being pregnant make it more serious for me if I get flu? 

When you are pregnant, your body naturally weakens your immune 

(defence) system to ensure that the pregnancy is successful. As a 
result, you are less able to fight off infections compared with when 
you are not pregnant. This means that if a pregnant woman catches 
flu, she is much more likely than a woman who isn’t pregnant, to be 
admitted to hospital or, on rare occasions, be admitted to intensive 
care and even die

How does my baby benefit if I have the vaccination? 

Young babies are also at high risk of being seriously ill if they catch 
flu because their immune (defence) system is not fully developed and 
they are too young to be given flu vaccine

Your baby will benefit if you have the flu vaccination because: 

• you are less likely to get ill with flu and suffer complications such as 
pneumonia, particularly in the later stages of your pregnancy

• getting flu during pregnancy can lead to an increased risk of miscar-
riage, premature birth or having a low weight baby. Having the vac-
cination reduces the chances of getting flu which in turn means the 
risk of these complications is much reduced

it will help protect your baby who will continue to have some immuni-
ty to flu during the first few months of its life

• you will continue to be protected throughout the flu season, and so 
be less likely to pass flu onto your new born baby

Will I get any side effects? 

You may get a sore arm at the site of the injection, a low grade fever 
and aching muscles for a day or two after the vaccination.Serious side 
effects are uncommon

 

So when should I have the vaccination? 

The flu vaccine needs to be given during the winter season - you 
can safely have the vaccine at any stage of your pregnancy from 
conception onwards. You will need the flu vaccination each flu season 
if you are pregnant because the flu viruses may have changed

SO DON’T DELAY BE VACCINATED TO AVOID GETTING FLU

acknowledgement:  www.uk/vaccinations


